
 

Indkaldelse til generalforsamling 

 

 

Der afholdelse ordinær generalforsamling efter vedtægterne 

 

Den 17. marts 2019 kl. 13.00 i 

Sorø Kultur- & Fritidscenter 

Frederiksvej 27 

4180 Sorø 

 

Forslag der ønskes behandlet på generalforsamlingen, skal være formanden i hænde 

senest d. 03. februar 2019 på formand@mainecoonklubben.dk  

Endelig indkaldelse med dagsorden, indkommende forslag, budget og regnskab, vil blive 

lagt på hjemmesiden under ”kun for medlemmer” senest d. 24. februar 2019. 

Vi byder på kaffe/the og kage. Der vil være mulighed for at købe sodavand. 

Værd at vide: 

For at være valgbar til bestyrelsen samt at have stemmeret kræves at medlemmet er fyldt 

18 år. Stemmeret forudsætter 2 mdr. umiddelbart forudgående medlemskab af klubben.  

Vedtægterne finder du på klubbens hjemmeside 

http://www.mainecoonklubben.dk/index.php/om-klubben1/vedtaegter 

 

Bestyrelsen 

Maine Coon Klubben Danmark 

 

 

 

 



 

Dagsorden  

 

1.Generalforsamlingens åbning. 

2. Valg af dirigent. 

3. Valg af stemmetæller og referent. 

4. Formandens årsberetning. 

5. Fremlæggelse af revideret regnskab. (se bilag) 

6. Fremlæggelse af budget (se bilag) 

7. Fastsættelse af kontingent, jf.par.9. 

8. Fremsatte forslag fra medlemmer og bestyrelse. 

9. Valg af bestyrelse i henhold til § 7 stk. 1 og 2. 

Formand: Simone Søderberg (på valg) – genopstiller ikke 

B-medlem: Katja Devantier Dysted Nielsen (Ikke på valg) 

B-medlem: Anne Ribberholt Brændgaard (På valg) – genopstiller ikke 

B-medlem: Mette Ellegaard (på valg) – genopstiller ikke 

B-medlem og kasserer: Stine Bugge (Ikke på valg) 

Sup. 1: Ikke besat 

Sup. 2: Ikke besat  

Revisor: Dorthe Lunde (på valg) 

Revisor sup: Jesper Andersen (på valg) 

 

10. Eventuelt 

 

 

 

 



 

 

Formandens beretning. 

Jeg vil starte med at ønske topkattene stor tillykke og dejligt at se, at MCO er godt 

repræsenteret på klubbernes lister. 

Det er også glædeligt at se, at vores race stod for den største fremgang i antal ansøgte 

stamtavler i 2018.  

Det kunne så også være dejligt at se fremgang i antal MCO på udstillingerne. Vi 

opdrættere må blive bedre til at lokke vores killingekøbere med og opfordre de opdrættere 

og kælekatte ejere som ikke deltager på udstillinger til at deltage.  

 

Sidste år havde vi en lidt trist generalforsamling (GF), ment på den måde, at der ikke var 

tilslutning fra medlemmerne til at stille op til bestyrelsen. Dette resulterede i ikke besatte 

poster. Generalforsamlingen accepterede, at bestyrelsen måtte kørte på nedsat blus, da 

alle jo har dette som en fritidsinteresse og alle jo skal passe arbejde, skole, eksamener og 

familie. 

Vi har dog ikke ligget helt på den lade side. 

Alle punkter som kom op på GF sidste år har vi i løbet af året fået gennemført. En ting vi er 

speciel glade for er vores standardvideoer. Disse videoer tog en del arbejdstimer, men er 

blevet rigtig gode. Vi har fået rigtig mange positive tilbagemeldinger, både fra medlemmer 

og ikke medlemmer. Sågar en de svenske og norske MCO ejere har give gode 

tilbagemeldinger.  

Vores videoer har også resulteret i, at andre specialklubber er ”hoppet med på ideen” og 

det er vi kun rigtig glade for. Det gælder jo for os specialklubber, at udbrede kendskab til 

vores race og vejlede ejere i dennes standard. 

Som en del af arbejdet med at udbrede kendskabet til vores race deltog klubben på Felis 

Danica’s racefremvisning i Forum med en kæmpe stand. Her gav vi den hele armen med 

flag, banner osv. Vi havde ganske stor aktivitet ved vores stand og det gav faktisk et par 

medlemmer.  

 

Som i har kunne læse i referatet fra specialklubmøderne, er der sat gang i flere tiltag 

specialklubberne imellem. Jeg håber at den nye bestyrelse vil støtte og deltage aktivt i 

dette arbejde. 

 



 

 

 

I sommers afholdte vi en ”farver og striber” Yankeedag. Det var en god lærerig dag med 

mange deltagere. Desværre måtte vi aflyse Yankeedagen i efteråret grundet for få 

tilmeldte.  

Vi har i år ikke haft kræfterne til at arrangere så meget. Vi har i stedet forsøgt os med 

billede konkurrencer på vores facebookside, nogle gange med stor deltagelse andre 

gange knap så stor deltagelse. 

Som jeg før har sagt bliver klubben ikke bedre end medlemmerne gør den til. Så vi må alle 

bakke op og være aktive i de ting der bliver arrangeret. 

 

Det er med beklagelse at Royal Canin har valgt at stoppe som hovedsponsor. Men kan 

nævne at de har opsagt aftaler med alle specialklubber og sågar og en hovedklub. Jeg 

spurgte dem om de ikke havde været tilfredse med vores promovering af dem, men til det 

svarede de, at vi havde været en af de bedste klubber. Så det kan vi jo kun være glade 

for. 

Det er endnu ikke lykkes at finde en ny fast hovedsponsor, men der er et par emner, der 

kan arbejdes med for den nye bestyrelse. 

 

Det sidste år har klubben desværre fået rigtig mange henvendelser fra killingekøbere, som 

har problemer med de katte de har købt og desværre også opdrætteren. Ikke alle 

henvendelser har drejet sig om registreret opdrættere, men vi har guidet alle uanset, hvem 

de har købt kat ved.  

Her gælder det om at holde sig objektiv og kende hvad man som specialklub må/skal 

blande sig i. Selvfølgelig kan vi vejlede dem, men i mange af tilfældene har vi bedt 

køberne om at kontakte enten forbrugerklagenævnet, opdrætterens hovedeklub eller Felis 

Danica. 

Der har desværre været nogle uheldige sager med registeret opdrættere og dette vil få 

fokus fra både Felis Dancia’s og hovdeklubberne’s side det næste stykke tid. Og der vil fra 

Felis Danica’s mentorråd komme en guide for købere, for at klæde dem godt på i forhold til 

køb af kat. 

 

 



 

 

 

I sidste års formandsberetning nævnte jeg; at det sårede mig enormt som opdrætter og 

formand, at se registreret opdrættere henvise til hvor folk kan fx få en parring af en 

uregistreret hankat.  

Det er i mine øre er total uhørt! Jeg vil i år igen sige, at vi registeret opdrættere må stå 

sammen og gennem oplysning anbefale folk til at købe ved registeret opdrættere. 

Jeg kan desværre kun konkludere, med alle disse henvendelser, der har været, at der 

foregår rigtig meget BYB avl derude. Og nogen må jo ”føde” dem med katte, da flere af 

BYB’erne oplyser til at forældredyrene har stamtavler. Ja, ved godt de kan købe i 

udlandet, men alligevel. 

 

Som afgående formand kan jeg kigge tilbage på nogle gode år. Selvfølgelig har der været 

op- og ned-ture, men alt i alt ser jeg tilbage på gode stunder sammen med jer medlemmer 

og bestyrelsen. 

Jeg er specielt stolt af, at det lykkes at få afholdt 2 velgennemførte European Maine Coon 

Championships. Det har helt sikkert sat klubben og Danmark på verdenskortet blandt 

MCO folket. 

Vi får stadig henvendelser fra udlandet på, hvornår vi forventer at afholde et igen. Vi har så 

her opfodret dem til selv at afholde, da det egentligt var vores tanke, at det kunne flytte lidt 

rundt blandt landene. Hollænderne greb ideen, desværre var det så bare samme år, som 

vi havde planlagt et også.  

 

Klubben står nu overfor en stor udskiftning af bestyrelsen. Vi gik ud i god tid for at give jer 

medlemmer muligheden for at forberede jer på dette. Det betyder meget for mig, at vi 

afgående bestyrelsesmedlemmer, får overleveret alt på så god en måde som muligt. Og vi 

vil alle stå til rådighed for den nye bestyrelse, hvis der opstår spørgsmål. Og Katja og Stine 

er klar til at modtage de nye og guide. 

Jeg vil her benytte lejligheden til at takke Mette for hendes gode kreativitet, når der skulle 

laves grafiske opgaver og der skal lyde en stor tak til Anne, som i år virkelig har taget et 

stort sleb, med at holde hjemmesiden kørende.  Vores udbyder har sat os på en stor prøve 

i år. 

 

 



 

 

 

Da jeg takker af, vil jeg også sige tak til Stine for at holde godt styr på medlemmer og 

pengene og tak Katja for at være tro støtte i dagligdagen og standen. Begge de 2 har 

deltaget på de sidste specialklubmøder og plenarforsamling for at blive rustet til at kunne 

viderebringe denne viden til den nye bestyrelse. 

 

Min sidste opgave som formand er nu at gennemføre denne GF og jeg håber på at kunne 

afslutte den med ordene ”Tak for god ro og orden” 

 

 

Klubbens Regnskab. 

(Se bilag) 

 

Budget forslag. 

(Se bilag) 

 

Indkommende forslag. 

Der er i år ikke modtaget nogen forslag fra medlemmerne. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Forslag fra bestyrelsen om ændring af vedtægterne. 

§ 9 Kontingent, økonomi, regnskab, revision. 

Kontingentet fastsættes på generalforsamlingen efter forslag fra bestyrelsen og med 

forskellige beløb for: 

a: Enkeltmedlem. 

b: Husstandsmedlem. 

c: Støttemedlem. 

d: Killingekøber 

Et støttemedlem kan deltage på generalforsamling, har dog ikke stemmeret. Et 

støttemedlem kan få medlemsfordele så som rabat på køb af grus. Kan dog ikke deltage i 

konkurrence så som Dommerens Bedste, titeltagere og topkattelisten. 

Prisen for et støttemedlemskab fastsættes til 50 kr. 

Motivation 

Forslaget er udsprunget af sidste års generalforsamling under en snak under punktet § 9 

Kontingent, økonomi, regnskab, revision. Da det ville kræve en vedtægtsændring kunne 

det ikke vedtages sidste år.  

 

 


